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1. Valg af dirigent 
 
Bestyrelsen foreslog Jørgen Møller-Jensen, der blev valgt. 
 
Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indvarslet. 
 
Der var fremmødt 14 stemmeberettigede andelshavere. 
 

2. Godkendelse af bestyrelsens beretning. (Vedlagt). 
 

Beretningen blev godkendt uden bemærkninger. 
 
3. Godkendelse af det reviderede regnskab. (Vedlagt). 

 
Generalforsamlingen godkendte regnskabet uden bemærkninger. 

 
4. Godkendelse af budgettet for 2017. 
 

Generalforsamlingen godkendte budgettet uden bemærkninger. 
 

5. Behandling af indkomne forslag. 
 
Der var indkommet to forslag til dagsordenen: 
 

a. Ole Kæmpe Hansen:  
”En kreds af andelshavere på Grusbakken, har et ønske om, at 
vandværket gør indsigelse mod udstykningsplanerne på arealet 
mellem Gårdrækken og Sognevej til ca. 100 parceller, da det er lige 
oven på det areal, hvor vandværket har deres vandforsyningsåre fra. 
Det fremgår af tidligere kortlægning af vandressourcer i 
undergrunden. ” 

 
(Se vedhæftede kort over udstykningsområdet). 
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Forslaget affødte en længere dialog om potentielle risici for vandværket 
ved etablering af et parcelhusområde.  
 
Vandværkets bestyrelse gjorde opmærksom på, at en indsigelse mod 
projektet fra vandværkets side, skulle være funderet på fakta og saglige 
argumenter og ikke på formodninger. 
 
En andelshaver på Grusbakken har søgt aktindsigt i tidligere byggesager 
i Valløby, hvor Naturstyrelsen har haft indsigelser. 
 
Det er aftalt med andelshaveren, at kopi af aktindsigten sendes til 
vandværkets bestyrelse. 
 
Vandværkets bestyrelse vil undersøge om der er forhold i forbindelse 
med etableringen af parcelhusområdet, som vil kunne få negativ 
indvirkning på grundvandet, som i sagens natur er den vigtigste 
ressource for vandværket. 
 
Såfremt dette er tilfældet, vil vandværket gøre indsigelse mod projektet.  

 
b. Kasper Endrup på vegne af Bakkehældets Grundejerforening: 

”Med reference til Store Heddinge Vandværks planer om at blødgøre 
vandet, vil bestyrelsen i Grundejerforeningen Bakkehældet gerne stille 
forslag til generalforsamlingen i Bakkehældets Vandværk, om at 
bestyrelsen i Bakkehældets Vandværk undersøger mulighederne for 
en lignende løsning.” 
(Forslaget var suppleret med en artikel fra stevns.netavis.nu, som 
blev offentliggjort den 8. juni 2016). 
 

Forslaget medførte en længere dialog om de forskellige metoder, der 
findes til blødgøring af drikkevand: 
 
• Kalkfældning (pelletmetoden) 
• Ionbytning 
• Nanofiltrering 
• Omvendt osmose 
• Magnetiske metoder 
• Ultralyd og pulserende strøm. 
 
Projektet i Store Heddinge er, sammen med et tilsvarende projekt hos 
forsyningsselskabet HOFOR i hovedstadsområdet, i gang med at 
etablere de første anlæg i Danmark, der er baseret på pelletmetoden, 
som anvendes på mange vandværker i Holland. 
 
Store Heddinge Vandværk er endnu ikke klar til, at levere blødgjort vand. 
 
Det skal fremhæves, at vandets hårdhedsgrad i Store Heddinge er på 22 
og i HOFOR område er hårdhedsgraden på 20 – 32. 
 
Vandet fra Bakkehældets Vandværk har en hårdhedsgrad på 17. 
 
Både i Store Heddinge og HOFOR vil man sænke hårdhedsgraden til 10. 



 

 

Andre vandværker anvender ionbytning og nanofiltrering til blødgøring af 
vandet. 
 
Strøby Egede Vandværk har meddelt sine andelshavere, at man ikke har 
planer om, at investere i et blødgøringsanlæg. 
 
Vandværkets bestyrelse vil følge udviklingen på området og undersøge 
mulighederne for blødgøring af det vand, der leveres fra Bakkehældets 
Vandværk. 
 
Status på undersøgelsen gives på næste års generalforsamling. 
 

6. Valg til bestyrelsen 
 

a. Valg til bestyrelsen. 
 
Medlemmer til bestyrelsen (For to år) 
  
Jan Flemming Hansen blev genvalgt.  
Henrik Pedersen blev genvalgt. 

     Dennis Engell blev genvalgt. 
 
Morten Kasper blev valgt for et år, som erstatning for Kasper 
Schmidt Augustinus, der er trådt ud af bestyrelsen. 
 

b. Suppleant til bestyrelsen (For et år) 
 
Kasper Schmidt Augustinus blev valgt. 

 
7. Valg af to bilagskontrollanter og en suppleant. 

 
Tom Jensen blev genvalgt. 
Jørgen Møller-Jensen blev genvalgt. 
 
Der blev ikke valgt nogen suppleant. 
 

8. Eventuelt. 
 

a. Løs snak over bordet. 
 

 
 
 
 

 
 
 

 
 
Jan Flemming Hansen    Jørgen Møller-Jensen 

 Referent                Dirigent 


